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Uważamy, że problematyka ochrony zwierząt jest bardzo istotnym zagadnieniem i 

rozprzestrzenianie tej wiedzy, zarówno wśród praktyków, i w ogóle, w całym społeczeństwie, jest 

istotne z punktu widzenia ochrony dobrostanu naszych braci mniejszych, czyli właśnie zwierząt. 

Tym bardziej, że ta ewolucja - dostrzeganie tego problemu - jest widoczne, ale chyba wciąż jednak 

niewystarczające - dlatego takie szkolenia, myślę, że mogą przyczynić się przynajmniej w jakiejś 

drobnej części do tego, żeby było jeszcze lepiej, niż jest.  

 

W których obszarach mogłoby być jeszcze lepiej ? 

 

Na pewno chociażby w samym dookreśleniu tego, na czym polega przestępstwo znęcania się nad 

zwierzętami. Sama definicja jest bardzo tutaj nieprecyzyjna, wywołująca wiele wątpliwości i 

obejmująca różne zachowania sprawcze, niektóre zasługujące na nieco mniejszą reakcję, niektóre 

na jeszcze większą, niż jest obecnie. I to jest jeden z głównych problemów - samo zrozumienie 

tego, czym jest znęcanie się nad zwierzętami i skomplikowanie samej ustawy. 

 

A w których obszarach jest już dobrze ? 

 

Na pewno pozytywnie trzeba ocenić to, że ustawodawca zwiększył zagrożenie ustawowe karą (w 

2018 roku) za te przestępstwa przeciwko prawom zwierząt. Czy jest to sankcja adekwatna? - być 

może obecnie tak, aczkolwiek analizując orzecznictwo, te wyroki są wciąż dość niskie. Oczywiście 

wszystko zależy od konkretnego stanu faktycznego, bo zróżnicowanie tych zachowań jest bardzo 

daleko idące. 


